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  ابوالفضل جلیلی با اشاره به 
در  فیلم  تولید  هزینه  افزایش 
سینمای ایران تاکید کرد: در چنین 
شرایطی ادامه کار برای فیلم های 
»لوباجت« هم سخت شده است. این 
کارگردان سینما در گفت وگو با مهر 
درباره پروژه »داد« به تهیه کنندگی 
تقریبا  گفت:  سیدزاده  سیدامیر 
فیلمبرداری این فیلم سینمایی به 
پایان رسیده اما همچنان در رابطه 
با تدوین و یا صداگذاری با مشکلات 
مالی مواجه هستیم. متأسفانه هزینه 
تولید فیلم آن هم پس از تولید آنقدر 
زیاد شده است که امکان کار حتی 
برای پروژه های »لوباجت« را سخت 
می کند. وی ادامه داد: به عنوان 
مثال برای اینکه بخواهیم با یک 
کامپیوتر مناسب یک فیلم را تدوین 
کنیم باید ۲۰۰ میلیون تومان پول 
بدهیم و من چنین پولی را برای 
حتی تا ۲ سال دیگر نمی توانم داشته 
باشم. در واقع می توان گفت هزینه 
تولید فیلم ها در کشور سرسام آور 
شده است. این کارگردان سینما با 
تاکید بر اینکه »داد« به دلیل مسائل 
فنی به جشنواره امسال فیلم فجر 

نمی رسد، در عین حال بیان کرد: 
من تا به امروز یکبار در جشنواره 
فیلم فجر شرکت کرده ام و با توجه به 
تجربه ای که از حضور در این رویداد 
و حاکم بود روابط بر ضوابط در آن 
دیده ام، از آن به بعد دیگر در این 
جشنواره حضور پیدا نکردم. وی 
با اشاره به شباهت ها و تفاوت های 
»داد« با پروژه های قبلی خود در 

سینما هم توضیح داد: سعی کرده ام 
در این فیلم کمی متفاوت نسبت 
به گذشته عمل کنم و امیدوارم 
بتواند بعد از دریافت مجوز آن را 
اکران کنم. جلیلی در پاسخ به این 
پرسش که آیا »داد« را برای حضور 
در جشنواره های بین المللی آماده 
می کند، ادامه داد: نه، مساله ای که 
متعجب می کند؛  را همیشه  من 

این است که بسیاری از جوانان با 
من تماس می گیرند و می گویند 
جشنواره های  برای  فیلمی  که 
خارجی دارند و من این جمله را 
نمی فهمم. من همیشه فیلم هایم 
را برای خودم می سازم اما وقتی 
فیلم به پایان می رسد برای هرجا 
که بتوانم آن را نمایش دهم ارسال 
می کنم، به همین دلیل فیلم هایم 
را به جشنواره های مختلف نیز ارائه 
می دهم. وی تاکید کرد: متأسفانه 
شرایط اکران و سالن های سینما 
بسیار نامناسب است و با نگاهی به 
شرایط موجود می توان فهمید که 
برنامه ای برای احیای سالن های 
سینمایی وجود ندارد. جلیلی در 
پایان درباره اکران »مسیرمعکوس« 
گفت: برای تولید این فیلم به بنیاد 
سینمایی فارابی بدهکار شدم و این 
فیلم را بعد از ساخت به این بنیاد 
دادم برای همین نمی دانم برنامه 
دقیق آنها برای نمایش فیلم چیست. 
اما آنچه که شنیده ام این است که 
این فیلم را می خواهند در یکی از 
شبکه های نمایش خانگی نمایش 

دهند.

 احمد سمیعی گیلانی
 در بیمارستان 

 دبیر اجرایی المپیاد فیلمسازی: 
 3 روز آموزش توسط 

استادان بنام خواهیم داشت
فیلمسازی  المپیاد  ششمین  دبیر   
نوجوانان کشور گفت: بعداز گذشت 5 دوره، 
این رویداد در حال حاضر به نوعی پختگی 
رسیده و همین طور نوجوانانی که پیش از 
این در المپیاد شرکت کرده بودند، امروز یک 
پله در فیلمسازی بالاتر رفته اند. آزاده غفاری 
در گفت وگو با ایرنا، درباره اهمیت آموزش 
و پرداختن به سینما در سنین نوجوانی 
عنوان کرد: المپیاد فیلمسازی نوجوانان 
ایران رویدادی ویژه برای این گروه سنی 
است، سنین نوجوانی بزنگاه هایی دارد که 
یک فرایند آموزشی خوب می تواند اتفاقات 
ویژه ای را در زندگی حرفه ای برایشان رقم 
بزند. وی افزود: نکته قابل توجه استقبال 
ویژه و پرشور دانش آموزان و نوجوانان از 
ششمین دوره المپیاد فیلمسازی و تعداد 
آثار ارسالی به دبیرخانه است که نسبت به 
دوره های قبل بسیار بیشتر بوده است. ضمن 
اینکه این رویداد بعد از گذشت پنج دوره 
به نوعی پختگی هم رسیده و همین طور 
نوجوانانی که پیش از این در المپیاد شرکت 
کرده بودند، امروز یک پله در فیلمسازی 
بالاتر رفته اند. غفاری درباره بخش های 
مختلف المپیاد ششم عنوان کرد: این دوره 
از المپیاد دارای دو بخش »ایده« و »فیلم« 
است. بخش ایده با محوریت »طراحی 
کاراکتر و شخصیت« برگزار می شود. از 
آنجا نوجوانان خلاقیت زیادی دارند قطعا 
می توانیم شاهد خلق کاراکترهای ویژه و 
جذابی از سوی آنها باشیم. وی ادامه داد: 
ما 3 روز آموزش هدفمند را توسط استادان 
و فیلمسازانی بنام و مجرب خواهیم داشت، 
اما قطعا نمی توان انتظار داشت که بعداز 
این روزها لزوما بچه ها فیلمسازی را کاملا 
آموخته باشند، بلکه این فرایند می تواند 
به روشن شدن مسیری که پس از این باید 
در زندگی حرفه ای، تخصصی و کاری 
خود دنبال کنند بینجامد. غفاری درباره 
فرآیندهای اجرایی این رویداد نیز توضیح 
داد: فراخوان ششمین المپیاد فیلمسازی 
نوجوانان ایران از اواسط مهر امسال منتشر 
شد و بعداز استقبال نوجوانان و تمدید 
مهلت ثبت نام تا 5 دیماه در حال حاضر آثار 
در اختیار هیات انتخاب المپیاد قرار گرفته 
است تا »به گزینی« صورت بگیرد. ششمین 
المپیاد فیلمسازی نوجوانان کشور از جمعه 
3۰ دیماه تا دوشنبه 3 بهمن ۱۴۰۱ برگزار 

خواهد شد. 

  احمد سمیعی گیلانی، عضو 
فرهنگستان زبان و ادبیات فارسی 
در پی شکستگی لگن در بیمارستان 
بستری است. احمد سمیعی  گیلانی، 
مترجم، ویراستار و عضو فرهنگستان 
زبان و ادب فارسی که در آستانه 
۱۰۲ سالگی قرار دارد، در منزلش، 
زمین خورده و دچار شکستگی 
لگنشده است. او بعداز انتقال به 
بیمارستان، تحت عمل جراحی قرار 
گرفته است. جعفرشجاع کیهانی، 
عضو هیات علمی فرهنگستان زبان 
و ادب فارسی و معاون گروه ادبیات 
معاصر، به ایسنا گفت: به عیادت 
احمد سمیعی گیلانی رفته بودم. 
عمل او با موفقیت انجام شده است. 
از آی سی یو به بخش منتقل شده 
است. وضعیت مزاجی شان خوب 
وضعیت  هستیم  منتظر  و  است 
جسمانی هم رو به بهبود باشد. با 
توجه به اینکه مدت طولانی در 
آی سی یو نبود، انتظار می رود طی 
دو سه روز آینده از بخش هم مرخص 
شود و ادامه نقاهت را در منزل 
بگذارند. احمد سمیعی )گیلانی( 
در ۱۱ بهمن ۱۲۹۹ در رشت به دنیا 
آمد. تحصیلات ابتدایی و متوسطه 
را در رشت گذراند و سپس وارد 
دانشگاه تهران شد. در اواخر دهه 
۱3۴۰ به عنوان ویراستار در مؤسسه 
انتشارات فرانکلین آن زمان مشغول 
خدمت شد و به  موازات آن دوره 
کارشناسی  ارشد زبان شناسی را در 
دانشگاه تهران گذراند. او در کنار 
حرفه ویراستاری، چند کتاب در 
زمینه آیین نگارش و ویرایش تألیف  
کرد و مقالات ارزشمندی را به چاپ 

رسانیده است.

  ۲ فیلم دیگر از بنیاد سینمایی فارابی در 
جشنواره فیلم فجر حضور خواهند داشت. به 
گزارش تسنیم، ۲ فیلم دیگر از بنیاد سینمایی 
فارابی امسال در جشنواره فیلم فجر شرکت 
خواهند داشت. »راه شیری« که در ماه محرم 
خبر تولید آن را مهدی جوادی مدیرعامل بنیاد 
اعلام کرد، به کارگردانی علی جعفرآبادی و 
تهیه کنندگی مهدی کریمی، فیلمبرداری خود 
را در ایام اربعین در عراق آغاز کرده و به روزهای 
پایان کار خود نزدیک می شود. در ادامه این فیلم 
با اتمام مراحل فیلمبرداری با بازیگرانی چون 
کوروش سلیمانی و کوروش تهامی، مشغول 
سپری کردن مراحل پس تولید خود است. بخشی 

از فیلمبرداری این فیلم نیز در ایران انجام شده 
است. موضوع »راه شیری« در ارتباط با پیاده روی 
اربعین حسینی است. علی جعفرآبادی؛ کارگردان 
جوان این فیلم سال گذشته فیلم »مسیح پسر 
مریم« محصول سازمان اوج را داشت که در 
جشنواره فیلم فجر نتوانست شرکت کند. مهدی 
کریمی نیز در کارنامه کاری خود تهیه کنندگی 
فیلم »آژانس شیشه ای« را دارد. »راه شیری« از 
اولین فیلم های تولیدی بنیاد سینمایی فارابی 
در دوره مدیریت جدید خود است. دیگر فیلمی 
که از آن به عنوان پروژه ای سنگین یاد می شود، 
»پالایشگاه« به کارگردانی مهرداد خوشبخت و 
تهیه کنندگی سعید سعدی است. »پالایشگاه« 

نیز تقریبا از 3 ماه قبل فیلمبرداری خود را آغاز 
کرده و حالا در مراحل آخر فنی خود قرار دارد. 
»پالایشگاه« با موضوع مهندسی جنگ در دوران 
هشت سال دفاع مقدس و در ارتباط با پالایشگاه 
می دهد  نشان  است. شنیده ها  آبادان  نفت 
»پالایشگاه« بازیگرانی چون نادر سلیمانی و 
بانیپال شومون را دارد. مهرداد خوشبخت در 
کارنامه خود سابقه کارگردانی یک فیلم دفاع 
مقدسی و در فضای جنوب کشور دارد که »آبادان 
یازده6۰« است. »راه شیری« و »پالایشگاه« هر 
دو فرم حضور در جشنواره فیلم فجر را پرکرده اند 
و به نظر می رسد که احتمال قوی در این جشنواره 

حضور خواهند داشت.

»راهشیری«و»پالایشگاه«فارابیبهفجرمیرسند

  رویکرد جدید رادیوتهران 
در فضای مجازی

 فضای مجازی رادیوتهران با هدف افزایش اطلاعات عمومی 
و تخصصی مخاطبان به تولید پادکست های ویژه با موضوعاتی 
همچون معرفی تهران قدیم، برترین کتاب های ایران و جهان 
و سینما اقدام کرده است. سیدمیثم کطائیان، مدیر فضای 
مجازی رادیوتهران با تاکید بر اینکه تولیدات ویژه این گروه، اغلب 
متفاوت از محتوای آنتن است و مختص انتشار در بستر فضای 
مجازی است به مهر بیان کرد: در ماه های اخیر پادکست هایی با 
محوریت معرفی مکان هایی خاطره انگیز از تهران قدیم با عنوان 
»گشت و گذارتهرونی« به همت این گروه تهیه و منتشر شده که 
یادآور خاطراتی از گذشته است و صدای گرم آلبرت کوچویی، 
گوینده پیشکسوت رادیو آن را جذاب تر و قابل لمس است. مدیر 
گروه فضای مجازی رادیوتهران با بیان اینکه »پادکست فانوس« 
یکی از تولیدات ویژه فضای مجازی رادیو تهران است که با محوریت 
کتاب و کتابخوانی ساخته می شود، افزود: این پادکست صوتی 
جذاب با معرفی کتاب های پرخواننده درباره داستان آدم ها و 
موجودات جهان، گفت وگو و درد دل های مخلوقات با خالق هستی 
ساخته می شود. پادکست »فانوس« به روایت یوسف رحیمی 
روزهای دوشنبه هر هفته در بستر فضای مجازی منتشر می شود. 
کطائیان در ادامه به دیگر پادکست های تولیدی اشاره و بیان کرد: 
پادکست »قصه شب برای مدیران« یکی دیگر از تولیدات ویژه 
فضای مجازی رادیوتهران با برداشتی از کتاب قصه های شب برای 
مدیران اثر هنری مینتزبرگ است. این مجموعه پادکست با موضوع 
»آنچه باید مدیران بدانند تا بتوانند به بهترین نحو وقایع اطراف خود 
را مدیریت کنند« تولید می شود. میتزنبرگ در این کتاب موضوعات 
گسترده ای از »آموزش مدیریت« تا »سازمان دهی« را از زاویه ای 
متفاوت با آنچه در کتاب ها و نظریه های مدیریت رایج می بینیم به 
مدیران گوشزد کرده است، این مجموعه پادکست به تهیه کنندگی 
بابک عرفان هاشمی و روایتی از محمدحسین امیدی ساخته شده 
و سه شنبه ها در فضای مجازی منتشر می شود. مدیر فضای مجازی 
رادیو تهران با اشاره به برنامه »کتاب شب« رادیوتهران عنوان کرد: 
این برنامه سال هاست با صدای دل انگیز بهروز رضوی گوینده 
پیشکسوت رادیو روی آنتن می رود و طرفداران زیادی دارد که 
شب ها در انتظار می مانند تا این برنامه را بشنوند. »کتاب شب« 
شنبه تا چهارشنبه هر هفته از رادیوتهران پخش می شود. اغلب 
موارد یک کتاب به صورت صوتی در 5 قسمت تقدیم مخاطبان 
می شود. گروه فضای مجازی رادیوتهران برنامه »کتاب شب« را 
به صورت پادکست تهیه کرده و در فضای مجازی در اختیار عموم 
مردم قرار می دهد. کطائیان گفت: پادکست »کافه طهرون« هم 
با هدف آشنایی مخاطبان با برترین و پرطرفدارترین کتاب های 
جهان به تهیه کنندگی بابک عرفان هاشمی و روایتگری صدای 
نام آشنای آلبرت کوچویی گوینده پیشکسوت رادیو، تولید شده و 
شنبه ها در بستر فضای مجازی منتشر می شود. مدیر فضای مجازی 
رادیوتهران گفت: مجموعه پادکست »سینما عصرجدید« به تحلیل 
و بررسی تولیدات سینمای اعتراض در جهان می پردازد. وب سایت 

رادیوتهران www.radiotehran.ir  است.

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 هشدار پلیس آمریکا: 
  احتمال وقوع شورشی

 شبیه ۶ ژانویه وجود دارد
 رئیس پلیس کنگره آمریکا هشدار داد که با وضعیت 
دوقطبی موجود در جامعه آمریکا، احتمال وقوع شورشی 
شبیه 6 ژانویه ۲۰۲۱ وجود دارد. به گزارش مهر به نقل از 
سی بی اس نیوز، »تام مَنگِر«، رئیس پلیس کنگره آمریکا با 
انتشار بیانیه ای هشدار داد که با توجه به وضعیت کنونی 
جامعه آمریکا، دولت و پلیس این کشور باید خود را برای 
شورشی جدید شبیه آنچه در 6 ژانویه ۲۰۲۱ رخ داد، آماده 
کنند. »تام منگر« گفت: با وضعیت دوقطبی ملت ما، حمله و 
شورشی علیه ساختمان کنگره، مانند 6ژانویه ۲۰۲۱ وجود 
دارد. اگر اتفاق غیرقابل تصوری رخ دهد، ما باید آماده باشیم. 
»منگر« با این حال تأکید کرد در دو سال گذشته پس از 
حمله 6 ژانویه پلیس کنگره بیش از ۱۰۰ پیشرفت چشمگیر 
در حوزه امنیتی داشته است؛ پیشرفت هایی از جمله اکنون 
برنامه ریزی برای تظاهرات و وقایع و رویدادهای مهم نیاز 
به آماده سازی برای »طرح های دقیق اقدام حوادث« دارند 
و همچنین پلیس کنگره مشارکت قوی و محکمی با ده ها 
سازمان و نهاد دولتی و مجری قانون در درون و اطراف 

محوطه واشنگتن ایجاد کرده است.
 دومین استیضاح ترامپ

   به گفته رئیس پلیس کنگره آمریکا »پس از حمله 
هواداران ترامپ به ساختمان کنگره، کنگره قانونی را تصویب 
کرده که اطمینان حاصل کند که رئیس پلیس کنگره 
می تواند به صورت یکجانبه وضعیت اضطراری اعلام کند و 
خواستار کمک گارد ملی شود.« در 6 ژانویه ۲۰۲۱، هواداران 
دونالد ترامپ، رئیس جمهور پیشین آمریکا، با هدف 
جلوگیری از تأیید نتایج انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۰، 
به ساختمان کنگره حمله کردند و در این شورش دست کم 5 
نفر در درگیری با نیروهای پلیس کشته شدند. دونالد ترامپ 
اعتقاد داشت که جو بایدن، رقیب دموکراتش، با تقلب در 
انتخابات ریاست جمهوری پیروز اعلام شد. حمله و شورش 6 
ژانویه، بزرگ ترین حمله به ساختمان کنگره آمریکا از زمان 
اقدام ارتش انگلیس به سوزاندن این ساختمان و مکان های 
دیگر در »جنگ ۱۸۱۲« است. این حادثه منجر به دومین 
استیضاح ترامپ توسط مجلس نمایندگان آمریکا شد که 

اکثریت آن در اختیار دموکرات ها بود. 

سرگئی لاوروف:

روسیه برای تماس با صربستان آماده است

ابوالفضل جلیلی:  

هزینه تولید فیلم  سرسام آور شده است

کوتــــاه

   وزیر خارجه روسیه در پیام تبریک سال نوی میلادی به 
همتای صربستانی خود گفت: مسکو همواره آماده ارتباط 
با بلگراد است و می داند که این کشور در حال حاضر چقدر 
پرمشغله است. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری تاس، 
سرگئی لاوروف، در این پیام به ایویکا داجیچ، وزیرخارجه 
صربستان ضمن تبریک سال نوی میلادی به وی افزود: ما 
همواره با دوستان صرب خود در تماس هستیم. می دانم 
که آنها در این لحظه چقدر سرشان شلوغ است. لاوروف 
با یادآوری سال ۲۰۲۲ همچنین در ادامه پیام خود نوشت: 
استحکام روابط بین صربستان و روسیه یکبار دیگر در میانه 
شرایط نامطلوب بین المللی در بوته آزمون قرار گرفت. وی 
همچنین آمادگی خود را برای تقویت پویایی روابط بین 
وزرای خارجه دو کشور و همچنین هماهنگی اقدامات 
در عرصه جهانی ابراز داشت و قول داد که به حمایت از 

بلگراد در پیشبرد منافع ملی مشروع صربستان ادامه دهد. 
ششم و هفتم ژوئن سال گذشته میلادی، لاوروف قرار 

بود به بلگراد برود اما این سفر لغو شد زمانیکه بلغارستان، 
مقدونیه شمالی و مونته نگرو از عبور هواپیمای حامل وزیر 
خارجه روسیه از حریم هوایی شان امتناع کردند. لاوروف 
این تصمیم را غیرقابل قبول و غیرقابل تصور دانست. 
پس از لغو این سفر، لاوروف همتای صرب خود را که در 
آن زمان نیکولا سلاکوویچ بود برای سفر به مسکو دعوت 
کرد. وقتی دولت جدید صربستان تشکیل شد، این سمت 
به داجیچ رسید و او به روسیه دوستی معروف است. این 
شعارهای انتخاباتی طرفدار روسیه بود که به ائتلاف تحت 
رهبری حزب سوسیالیست اجازه داد در انتخابات پارلمانی 
صربستان در سوم آوریل ۲۰۲۲ با ۱۱.۴۸ درصد در جایگاه 
وم قرار بگیرد. دوم اوت ۲۰۲۲، لاوروف باردیگر دعوت خود 
را برای سفر وزیر خارجه جدید دولت صربستان به روسیه 

تکرار کرد.

  پس لرزه های فساد در پارلمان اروپا
  مصونیت 2 نماینده لغو می شود

 همزمان با آشکارشدن ابعاد بیشتری از فساد مالی در 
پارلمان اروپا، رئیس این نهاد از تصمیم خود برای لغو مصونیت 
قضائی ۲ نماینده خبر داد. به گزارش فارس، پارلمان اروپا 
اعلام کرد که پس از درخواست قوه قضائیه بلژیک برای تحقیق 
درباره رسوایی فساد مالی در اتحادیه اروپا، روند لغو مصونیت 
۲ نفر از نمایندگان خود را آغاز کرده است. »روبرتا متسولا« 
رئیس پارلمان اروپا در توئیتر خود نوشت: »به دنبال درخواست 
مقامات قضائی بلژیک، من یک روند فوری برای لغو مصونیت 
۲ نماینده پارلمان اروپا را آغاز کردم. هیچ مصونیتی برای 
متخلفان وجود نخواهد داشت.« ۲ منبع آگاه از تحقیقات درباره 
فساد در پارلمان اروپا نیز به خبرگزاری »رویترز« گفتند که 
۲ نماینده مذکور که قرار است مصونیت شان لغو شود، »مارک 
تارابلا« از بلژیک و »آندرآ کوزولینو« از ایتالیا هستند. »تارابلا« 
هرگونه ارتکاب جرم را رد کرده و مدعی است: »مطمئنا چیزی 
برای پنهان کردن ندارم. من به همه سؤالات بازرسان پاسخ 
خواهم داد.« پیش تر، »ایوا کایلی« معاون رئیس پارلمان اروپا، 
به عنوان اصلی ترین فردی که در مرکز اتهامات درباره پرونده 
نفوذ ادعایی قطر در این نهاد قرار داشت، از سمتش برکنار 
شده بود.  پلیس بلژیک جمعه اعلام کرده بود به عنوان بخشی 
از تحقیقات درباره احتمال لابی گری قطر در پارلمان اروپا ۱6 
منزل را مورد بازرسی قرار داده و چهار نفر در داخل و حومه 

بروکسل را دستگیر کرده است. 
 

شورای ریاستی لیبی خواستار توافق 
برگزاری انتخابات 

 شورای ریاستی لیبی در واکنش به بیانیه شورایعالی این 
کشور مبنی بر شرکت نکردن در نشست ۱۱ ژانویه که قرار بود 
در آن برای برگزاری انتخابات توافق شود، باردیگر خواستار 
برگزاری این انتخابات شد. به گزارش ایرنا، شورای ریاستی 
لیبی اعلام کرد که شورایعالی کشور به رغم استقبال قبلی 
و بدون ارائه دلیل، از شرکت در نشستی که قرار بود برای 
گفت وگو و نزدیک شدن گروه ها به یکدیگر باشد، صرفنظر 
کرده است. به نوشته اسپوتنیک، شورای ریاستی لیبی خبر 
داد: باردیگر درخواست از مجلس نمایندگان و شورای عالی 
کشور برای عمل به مسئولیت های میهنی خود و غلبه بر 
مشکلات و برآورده کردن انتظار همه مردم لیبی را که همانا 
برگزاری انتخابات پارلمانی و ریاست جمهوری است، تکرار 
می کند. شورایعالی کشور لیبی، به از سرگیری گفت وگو با 
مجلس نمایندگان برای توافق بر سر یک مبنای قانون اساسی 
جهت برگزاری انتخابات ریاست جمهوری و مجلس قانونگذاری 
و شرکت نکردن در نشست »غدامس« در تاریخ ۱۱ ژانویه رأی 
داد. این نشست به دعوت »محمد المنفی« رئیس شورای 
ریاستی لیبی برنامه ریزی شده بود. »نجوه وهیبه« سخنگوی 
شورای ریاستی لیبی گفت: شورای ریاستی ابتکار عملی را برای 
برطرف کردن رکود سیاسی در لیبی و یافتن راه حل های فوری 

برای اختلافات آغاز کرده است. 

نظرسنجی  یک  نتایج  براساس 
جدید، تنها یک سوم از افرادی که در 
سال ۲۰۱6 میلادی به خروج انگلیس 
از اتحادیه اروپا رأی داده بودند، اکنون 
معتقدند که بریگزیت موفقیت آمیز بوده 
است. به گزارش ایسنا، به نقل از ال بی سی، 
نظرسنجی جدید پایگاه یوگاو برای مجله 
تایمز دو سال پس از توافق تجاری بریگزیت 
نشان داد که ۴۱ درصد از رای دهندگانی 
که به بریگزیت رأی مثبت داده بودند 
اکنون فکر می کنند که خروج انگلیس از 
اتحادیه اروپا بدتر از چیزی بود که در زمان 
رفراندوم فکرش را می کردند. یک چهارم از 
شرکت کنندگان در این نظرسنجی گفتند 
که بریگزیت به جایگاه انگلیس در جهان 
لطمه زده، 3۴ درصد گفتند که بریگزیت 
تاثیر منفی بر اقتصاد داشته و ۴۱ درصد 
گفتند که بریگزیت برای کنترل مهاجرت بد 

بوده است. تعداد بیشتری از افرادی که رأی 
به خروج انگلیس از اتحادیه اروپا داده بودند، 
اکنون موافق داشتن روابط نزدیک تر با 
اتحادیه اروپا از جمله الحاق مجدد احتمالی 
به این بلوک هستند، اما با این وجود و در 
۲۰ درصد فکر می کنند  حالی که تنها 
که بریگزیت ایده خوبی بوده، کمتر از 
نیمی از کل رای دهندگان یعنی ۴۷ درصد 
از رأی رفراندوم بریگزیت برمی گردند. 
این نظرسنجی که افزایش نارضایتی از 
بریگزیت را در بین رای دهندگان موافق و 
مخالف بریگزیت نشان می دهد، نخستین 
بررسی مفصل پایگاه یوگاو درباره نظر 
مردم نسبت به بریگزیت از زمان پایان 
پاندمی کروناست. حدود ۴۴ درصد از 
کل رای دهندگان معتقدند که بریگزیت 
تاثیر منفی بر کسب وکار و اقتصاد انگلیس 
داشته و ۴۸ درصد معتقدند بریگزیت به 

نایی انگلیس برای کنترل مهاجرت  توا
لطمه زده است. به طور کلی تنها ۱5 درصد 
از رای دهندگان معتقدند که بریگزیت 
یک موفقیت بوده و 53 درصد آن را یک 
شکست تلقی می کنند. حدود 3۴ درصد 
از رای دهندگان به بریگزیت معتقدند 
این توافق یک موفقیت بوده در حالی 
که ۱۹ درصد می گویند بریگزیت یک 
شکست بوده است. جان کورتیس، مامور 
نظرسنجی گفت: تعداد افرادی که در 
سال ۲۰۱6 میلادی به خروج از اتحادیه 
اروپا رأی داده بودند به خاطر سن بالا در 
حال کاهش است و با افراد جوان تر که 
عمدتا فکر می کنند بریگزیت یک ایده بد 
بوده، جایگزین می شوند. وی بیان داشت: 
اگر محافظه کاران نتوانند رای دهندگان 
میانسال را متقاعد کنند که بریگزیت ایده 
خوبی بوده است، پس این ایده با تغییر 

رای دهندگان از بین خواهد رفت. تعداد 
محدودی رای دهنده زیر ۲۴ سال وجود 
دارد که فکر می کند بریگزیت ایده خوبی 
بود. ایان دانکن اسمیت، یکی از نمایندگان 
حزب توری و یکی از طرفداران برجسته 
نشان  نتایج  این  اظهارکرد:  بریگزیت 
می دهد که دولت باید برای بهره بردن از 
بریگزیت اقدامات بیشتری انجام دهد. 
وی افزود: از اینکه رای دهندگان به خروج 
انگلیس از اتحادیه اروپا اکنون ناراضی 
هستند، به هیچ عنوان متعجب نشدم. 
من نیز به شدت ناراضی هستم. بوریس 
جانسون، نخست وزیر سابق انگلیس به 
کمتر از آنچه که باید در این توافق تجاری 
انجام می شد، رضایت داد و سپس کاری 
را که باید برای اصلاح اقتصاد به منظور 
سودبردن از بریگزیت انجام می داد، انجام 
نداد. ما باید چهره اقتصاد را تغییر دهیم 
تا انگلیس را به کشوری رقابتی تر تبدیل 
کنیم اما متأسفانه هیچ اقدامی در این راستا 

صورت نگرفته است.

موافقانبریگزیتپشیمانند

  مقام های نظامی و سیاسی پاکستان وعده دادند به هیچ 
کشوری اجازه ندهند تا مأمنی برای تروریست هایی شوند که 
قصد حمله به پاکستان را دارند؛ گفته ای که اشاره ای مستقیم 
به افغانستان دارد. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری 
آسوشیتدپرس، این اظهارات در بحبوحه افزایش حملات از 
سوی طالبان پاکستان که بسیاری از آنها در افغانستان مخفی 

شده اند، مطرح شده است. حملات صورت گرفته در سراسر 
پاکستان به ویژه در شمال غرب نزدیک به مرز افغانستان شدت 
گرفته است. همچنین این گفته ها در پایان نشست کمیته امنیت 
ملی پاکستان با حضور شهباز شریف، نخست وزیر این کشور، 
ژنرال عاصم منیر، رئیس جدید ارتش پاکستان و دیگر مقام های 
مطرح شده است. براساس این بیانیه دولتی، کمیته مذکور 

همچنین وعده داد که برای تروریسم در پاکستان تحمل صفر 
خواهد داشت و با شبه نظامیان با نیروهای کامل دولتی مقابله 
خواهد کرد. طالبان پاکستان موسوم به تحریک طالبان پاکستان 
از طالبان افغانستان جدا شده اما به آن متحد است. طالبان 
افغانستان سال گذشته میلادی و در پی خروج نیروهای آمریکایی 
و ناتو بار دیگر کنترل کابل را به دست گرفته اند. خشونت ها و 
درگیری های پرتنش شبه نظامیان باعث متشنج شدن روابط بین 

اسلام آباد و حاکمان طالبان افغانستان شده است.

پاکستان،افغانستانراتهدیدکرد

 


